
Missie
• De	raad	versterken	bij	zijn	kaderstellende	en

controlerende	rol
• Het	gevoerde	beleid	onderzoeken	om	toekomstgerichte

aanbevelingen	te	doen
• Bijdragen	aan	het	inzicht	over	de	doelmatigheid,	effectiviteit

en	rechtmatigheid	van	het	beleid
• Oog	hebben	voor	het	perspectief	van	inwoners

Rekenkamercommissie
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Afgeronde onderzoeken
In	januari	2022	heeft	de	rekenkamercommissie	het	rapport	‘Een	wakker	woon-
beleid’	naar	de	raad	toegestuurd.	Dit	rapport	is	op	14	februari	2022	toegelicht	
tijdens	een	Informerende	tafel.	Er	zijn	toen	vragen	gesteld	die	later	schriftelijk	
door	de	rekenkamercommissie	zijn	beantwoord.	Door	de	verkiezingen,	met	
politieke	aanpassingen	tot	gevolg,	is	de	behandeling	van	dit	rapport	tot	op	
heden	nog	niet	formeel	afgerond.	

Feiten, communicatie en afstemming
  

Financiën 2022/2023  

Herman van den Broek Flores Boom Daan Nijland

•	 11	Vergaderingen		van	de	Rekenkamercommissie
• 4		deelnames	aan	de	Vergadering		van	de	Auditcommissie
• 1 presentatie	aan	de	nieuwe	gemeenteraad
•	 1	introductiegesprek	met	de	nieuwe	gemeentesecretaris
• 7	fractiebezoeken
• 1 persbericht	(Een	wakker	woonbeleid)
• 1	bericht	in	de	Raadgever

Andere onderzoeken
 

Plannen voor 2023
Begin	2023	start	de	rekenkamercommissie	met	een	onderzoek	
naar	de	Cleantechregio.	Dat	wordt	uitgevoerd	in	samenwerking	met	alle	
bij	de	Cleantechregio	betrokken	rekenkamers.	Zij	beogen	met	dit	onder-
zoek	een	oordeel	te	geven	over	de	doeltreffendheid	en	doelmatigheid	van	
de	Cleantechregio	en	de	governance	van	dit	samenwerkingsverband.	Elke	
gemeente	ontvangt	een	zogenaamde	oplegger,	waarin	de	bevindingen	voor	
die	gemeente	staan	verwoord.	Dit	geldt	ook	voor	de	gemeente	Lochem.

In	februari	2023	start	het	onderzoek	naar	het	meldingensysteem	van	de	open-
bare	ruimte.	Circulus	is	in	opdracht	van	de	gemeente	verantwoordelijk	voor	
het	beheer	van	de	openbare	ruimte	en	voor	de	afhandeling	van	meldingen	en	
klachten	van	inwoners.	Omdat	de	rekenkamercommissie	met	name	ook	het	
inwonerperspectief	in	onderzoeken	mee	wil	nemen,	is	de	centrale	vraag	in	
dit	onderzoek:	Is	de	uitvoeringspraktijk	van	het	meldsysteem	‘Meldingen	
Openbare	Ruimte’	effectief	en	naar	tevredenheid	van	bewoners?	Op	basis	
van	de	conclusies	en	aanbevelingen	uit	het	onderzoek	kan	de	gemeenteraad	
bepalen	waar	verbetering	nodig	is.	Voor	het	uitvoeren	van	dit	onderzoek	
heeft	de	rekenkamercommissie	het	bureau	I&O	opdracht	verleend.

Het jaar in beeld
2022	staat	in	het	teken	van	wisseling	van	de	wacht.	Het	is	natuurlijk	heel	
duidelijk	dat	het	hierbij	gaat	om	de	gemeenteraadsverkiezingen.	Deze	hebben	
gevolgen	gehad	voor	de	gang	van	zaken	ten	aanzien	van	onze	werkzaam-	
heden.	Zo	is	de	politieke	behandeling	van	ons	rapport	‘Een	wakker	woonbeleid’	
mede	door	de	verkiezingen	nog	niet	geheel	afgerond.	Ondertussen	zijn	we	
bezig	geweest	met	diverse	vooronderzoeken	en	met	het	kennismaken	met		
de	nieuwe	raadsfracties.	Dat	heeft	input	opgeleverd	voor	onze	lijst	met	poten-
tiële	onderzoeksonderwerpen.	Daarover	leest	u	elders	meer.	

De	wisseling	van	de	wacht	heeft	voor	ons	ook	nog	een	andere	lading.	Eind	
2022	is	eindelijk	de	wet	‘Versterking	lokale	rekenkamers’	door	de	beide		
Kamers	van	het	parlement	aangenomen.	Een	consequentie	daarvan	is	dat	
onze	benoemingstermijn	in	2023	al	afloopt	in	plaats	van	januari	2025.	Elders		
in	dit	jaarverslag	wordt	hieraan	extra	aandacht	besteed.	Over	de	gevolgen	van	
deze	wetswijziging	zal	de	commissie	zich	in	samenspraak	met	de	gemeente-
raad	in	de	loop	van	2023	moeten	beraden.	Het	zou	daarom	zo	maar	eens	ons	
laatste	jaarverslag	kunnen	zijn.	Maar	zo	ver	is	het	nog	niet.	Zoals	gebruikelijk	
leest	u	in	dit	overzicht	de	plannen	waar	we	mee	bezig	zijn.	Hiermee	gaan	we	
weer	met	volle	energie	aan	de	slag	in	2023!

De	rekenkamercommissie	heeft	een	kort	onderzoek	uitgevoerd	naar	het	beleid	
Vergunningen,	Toezicht	en	Handhaving	(VTH).	Het	doel	hiervan	was	om	te	
kijken	hoe	het	beleidskader	dat	het	college	begin	2021	heeft	vastgesteld	in	de	
praktijk	functioneert	en	hoe	het	college	de	gemeenteraad	bij	belangrijke	keuzes	
betrekt.	De	rekenkamercommissie	kijkt	ook	vooruit.	In	de	vergunningverlening	
en	handhaving	verandert	veel	door	de	invoering	van	de	Omgevingswet	en	de	
Wet	Kwaliteitsborging	Bouwen.	In	dit	kader	zijn	diverse	gesprekken	gevoerd.	
De	conclusie	hiervan	is	dat	een	groot	onderzoek	op	dit	moment	niet	nodig	is.	
Wel	deelt	de	rekenkamercommissie	haar	bevindingen	in	een	rekenkamerbrief	
aan	de	raad.	Eind	2022	heeft	de	organisatie	op	aanbeveling	van	de	rekenkamer-
commissie	een	onderzoek	gestart	naar	de	jaarlijkse	overschotten	in	de	begroting.	
De	uitkomsten	hiervan	worden	in	2023	besproken	in	de	Auditcommissie.	

Diverse	kabinetten	zijn	bezig	geweest	met	deze	wetgeving.	In	2022	is	deze	
eindelijk	aangenomen.	De	bedoeling	van	de	wetgever	is	dat	de	positie	van	
lokale	rekenkamers	wordt	versterkt.	In	gemeenten	waar	nog	geen	reken-
kamer	actief	is,	moet	deze	worden	opgezet.	Daarnaast	worden	bevoegd-
heden	van	rekenkamers	verruimd,	bijvoorbeeld	waar	het	gaat	om	onder-
zoeken	naar	gemeenschappelijke	regelingen.	

Gemeenteraden	hebben	nu	minder	vrijheid	ten	aanzien	van	de	inrichting	
van	de	rekenkamer.	De	rekenkamerfunctie	vervalt	en	er	is	nu	sprake	van	de	
wettelijke	term	‘rekenkamer’.	De	rekenkamer	moet	bestaan	uit	externe	
onafhankelijke	leden.	Het	jaar	2023	geldt	als	een	overgangsjaar.	In	dat	jaar	
moeten	gemeenten	een	nieuwe	verordening	opstellen	en	leden	
benoemen	voor	een	termijn	van	zes	jaar.	De	huidige	verordening	
en	de	benoeming	van	de	zittende	leden	van	de	rekenkamer-
commissie	vervallen.

Wet ‘Versterking lokale rekenkamers’

In	2022	vindt	een	ruime	onderschrijding	van	het	budget	plaats.	(€ 11.526	uitge-
geven	van	€ 33.200).	Oorzaken	hiervan	zijn:
•	 Er	is	geïnvesteerd	in	de	introductie	van	de	nieuwe	gemeenteraad	en	kennis-

making	met	de	fracties	(om	te	komen	tot	een	onderzoeksprogrammering
die	de	nieuwe	raad	aanspreekt);

•	 Er	is	vooronderzoek	uitgevoerd,	wat	niet	direct	heeft	geleid	tot	uitbesteding;
•	 Er	is	vooronderzoek	uitgevoerd	met	een	lange	doorlooptijd.	Dit	heeft	geleid	

tot	nieuw	onderzoek	dat	begin	2023	start.
Verwachting	is	daarmee	dat	het	budget	2023,	€ 33.200, volledig	wordt	benut.
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Behandeling raad 
of presidium  

Raad	6	juli	2020	
raadsbesluit.

Informerende	Tafel	
11	mei	2020,	geen	
vervolgbehandeling-	
geen	raadsbesluit.

Besproken	in	
het	presidium,	
september	2020.

Raad	17	januari	2022
raadsbesluit.

Informerende	Tafel
14	februari	2022
(nog)	geen	vervolg.

Overgenomen aanbevelingen 

Zeven	aanbevelingen	overgenomen.
T.a.v.	drie	aanbevelingen	uitvoering	opgedragen	aan	het	college.
Vier	van	de	aanbevelingen	t.a.v.	voorbereiding	op	de	Omgevings-
wet	in	handen	van	de	raadswerkgroep	omgevingswet	(doel	ver-
sterking	regie	raad	en	heldere	regeling	participatie	en	inspraak).

Vier	aanbevelingen.
Belangrijkste:	informatie	aan	raad	over	grote	gesubsidieerde	
instellingen	verbeteren	en	toezicht	raad	gestructureerd	vorm-
geven.

Brief	inventariserend	t.a.v.	meningen	in	de	raad	en	richting-
gevend	in	opties	voor	verbetering.
Onder	andere	betere	scheiding	technische	en	inhoudelijke	
behandeling	begroting	en	meer	ruimte	voor	politiek	beraad	
(behandeling	moties	en	amendementen).

Zeven	aanbevelingen.
Aanbevelingen	1-4	uitwerking	aan	het	college.
Aanbevelingen	5-7	aan	de	raad.

Negen	aanbevelingen.
Onder	andere	vernieuwing	beleidskader.
verbetering	monitoring	en	informatievoorziening	raad	en	
betrokkenheid	raad	bij	prestatieafspraken.

Doorwerking

De	raadswerkgroep	Omgevingsvisie	neemt	hierin	de	regie.	Daarnaast	is	er	een	besluit	genomen	over	
de	aanpak	‘Samen	Buurt	Maken’	en	hoe	wordt	omgegaan	met	bijna	alle	buitenplanse	omgevingsplan-
activiteiten.	De	invoering	Omgevingswet	enkele	keren	uitgesteld.	Doorwerking	van	enkele	aanbevelingen	
is	daardoor	nog	niet	getest.

Het	college	van	BenW	is	alerter	op	informatie	aan	raad	m.b.t.	Schouwburg,	SWL,	Muzehof	en	Bibliotheek	
Berkel	IJssel	(voorheen	Graafschap	Bibliotheken).	Zo	gaan	de	jaarstukken	( jaarverslag	en	jaarrekening)	van	
Schouwburg	Lochem,	Muzehof	Centrum	voor	de	Kunsten	en	Bibliotheek	Berkel	IJssel	jaarlijks	ter	kennisname	
naar	de	raad	gestuurd.	Ook	worden	deze	geagendeerd	voor	de	informerende	tafel	bij	de	politieke	avond.	

De	raad	ontvangt	de	jaarstukken	van	SWL.	Daarnaast	bezoekt	SWL	regelmatig	fracties	om	te	bespreken	waar
zij	mee	bezig	is.	Lijnen	tussen	SWL	en	raad	zijn	kort.	Sinds	begin	2022	is	er	een	nieuwe	directeur/bestuurder	
bij	SWL.	De	relatie	tussen	haar	en	de	diverse	fracties	is	in	opbouw.

De	auditcommissie	van	de	Raad	heeft	in	de	vergadering	van	14	september	2020	uitvoerig	stilgestaan	bij	
het	rapport.	Vervolgens	zijn	de	aanbevelingen	uit	de	auditcommissie	in	het	presidium	van	12	oktober	2020	
besproken.	De	volgende	aanbevelingen	zijn	overgenomen:
•	 In	de	kadernota	wordt	voortaan	een	scherper	afwegingskader	opgenomen	waarin	het	college	de	
	 principiële	keuzes	toelicht.
•	 De	P&C-documenten	worden	zo	opgesteld	dat	deze	kunnen	functioneren	als	oplegger.
•	 Er	is	kritisch	gekeken	naar	de	invulling	en	organisatie	van	de	technische	vragenmarkt.	
Het	proces	behandeling	Begroting	2022	is	ingericht	zoals	de	RKC	aanbeveelt.

De	raadswerkgroep	Sociaal	Domein	is	in	november	2022	ingesteld.	Deze	werkgroep	heeft	een	eigen	opdracht	
geformuleerd	waar	de	aanbevelingen	uit	het	rapport	‘Bakens	voor	een	betrokken	bestuur’	onderdeel	van	uit-
maken.	Zo	gaat	de	raadswerkgroep	meer	gebruik	maken	van	trends	uit	de	raadsmonitor	en	wordt	er	gebruik	
gemaakt	van	de	Lange	Termijn	Agenda	(LTA)		om	te	sturen	op	onderwerpen.

De	raad	heeft	op	8	maart	2022	het	addendum	Strategische	keuzes	Woningbouw	vastgesteld.	Dit	is	een	aanvul-
ling	op	de	woonvisie	Lochem 2018-2025.
Afgesproken	is	om	het	woonbeleid	een	meer	dynamisch	karakter	te	geven.	Er	is	een	woonmonitor	ontwikkeld,	
deze	is	besproken	met	de	raad.	De	woonmonitor	wordt	jaarlijks	aangeboden	aan	de	raad.	Dit	product	wordt	in	
samenspraak	telkens	verder	geoptimaliseerd.	Er	wordt	een	raadsvoorstel	over	het	rapport	Wakker	Woonbeleid	
voorbereid	waarin	de	aanbevelingen	worden	overgenomen	en	het	college	wordt	gevraagd	deze	uit	te	voeren.

Terugblik op doorwerking van rekenkameronderzoeken en -adviezen
 

Bijlage: overzicht van rapporten en brieven die de afgelopen drie jaar voor de gemeenteraad zijn gemaakt

Rapport / brief

Rapport De Omgeving GeOrdend
over	de	raadsbehandeling	van	
ruimtelijke	plannen	en	de	voor-
bereiding	op	de	Omgevingswet.

Brief Nazorgonderzoek 
Subsidiebeleid

Brief Reflectie op de 
begrotingsbehandeling

Rapport Bakens voor 
een betrokken bestuur
Over	sturing	en	toezicht	van	de	
gemeenteraad	op	het	sociaal	domein.

Rapport 
Een wakker woonbeleid


